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Postadress: Uppsala kommun, 753 75 Uppsala 
Telefon: 018-727 00 00 (växel) 
www.uppsala.se 

Minnesanteckningar Uppsala kommuns 
funktionsrättsråd 
Datum: 22 september 2023 

Tid: 9-12 

Lokal: Stadshuset Blenda Ljungberg samt digitalt via Microsoft Teams 

Närvarande  

Ledamöter 

Eva Christiernin (KS), ordförande 
Astrid Mäkitalo (Hjärt-Lung Uppsala Län) 
Nina Mohss (HRF Uppsala Knivsta) 
Sofie Sander (Autism Uppsala län) 
Kerstin Angeldahl (Stroke länsföreningen Uppsala) 
Marielle Sandstedt (Reumatikerdistriktet Uppsala län) 
Måns Högström (Attention Uppsala) 
Gunilla Ekholm (OCD-föreningen i Uppsala län) 
Hans Richter (Neuro Uppsala Knivsta) 
Asal Gohari (KS) 
Jonas Petersson (KS) 
Torkel Kjösnes (IFN) 
Cecilia Forss (ÄLN) 
Kjell Haglund (PBN) 
Julia Falkerby (AMN) 
Sofia Andersson (SCN) 

Övriga deltagare 

Nina Klinge-Nygård utvecklingsledare och Rosalind Göthberg nämndsekreterare, 
kommunledningskontoret Uppsala kommun.  

Jeanette Nordin brukarombud, Heléne Stenlund äldreombudsman, Karin Eduards 
välfärdsutvecklare och Lenita Granlund förvaltningsdirektör, vård- och 
omsorgsförvaltningen Uppsala kommun 

Michael Jestin, ombudsman, Funktionsrätt Uppsala kommun.  

Uppsala kommuns funktionsrättsråd 
Minnesanteckningar 
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Föredragningslista 

1. Mötet öppnas 

Ordförande Eva Christiernin (S) öppnar mötet. Samtliga mötesdeltagare presenterar 
sig. 

2. Val av justeringsperson  

Uppsala kommuns funktionsrättsråd beslutar 

• att utse Nina Mohss att tillsammans med ordföranden justera dagens 
minnesanteckningar, samt 

• att justeringen sker digitalt. 

3. Utrymning 

Uppsala kommuns funktionsrättsråd får en genomgång av rutiner för utrymning. En 
sammanfattning finns bifogad i bilaga 1.  

4. Tema: Handlingsplan för program för full delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning 

Ordförande Eva Christiernin (S) presenterar mötets tema som är handlingsplanen 
kopplad till programmet för full delaktighet för personer med funktionsnedsättning. 
Handlingsplanen är just nu under revidering och som ett steg i beredningsprocessen 
genomförs en workshop med funktionsrättsrådet.  

Jeanette Nordin, brukarombud och Karin Eduards, välfärdsutvecklare, berättar om 
arbetet med revidering av handlingsplanen och presenterar upplägget för 
workshopen. Presentationsbilder återfinns i bilaga 2. 

Funktionsrättsrådet delas upp i fyra grupper och varje grupp får ett eller flera 
målområden med förslag på åtgärder från handlingsplanen att fördjupa sig i. Efter 
dialog i grupperna återsamlas rådet och varje grupp återrapporterar från 
diskussionerna.  

Grupp 1 

Mål 1: Demokrati och inflytande och Mål 2: Bemötande och kompetens 

• Överlag kan åtgärderna konkretiseras 
• Kommunen behöver öppna upp för att spontant plocka in brukarperspektiv 

och inte fastna för mycket i fastslagna rutiner och strukturer 
• Överförmyndarnämnden bör finnas med som delansvarig i åtgärderna 1.2, 2.1 

och 2.2 (inte stå inom parentes som nu) 
• Synpunktshanteringen kan förbättras och bli mer transparent. Det ska vara 

tydligt för den som lämnar in en synpunkt hur den tas vidare och 
återkopplingen behöver bli bättre 

• Funktionsrättsorganisationer bör inkluderas i utbildningsinsatser som handlar 
om bemötande av personer med olika funktionsnedsättningar  

 

Grupp 2 
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Mål 4: Fysisk tillgänglighet 

• Det behövs en begreppsdefinitionsdel i handlingsplanen så att det blir tydligt 
vad som avses med begrepp som ”fysisk tillgänglighet” och ”universell 
utformning”  

• I åtgärd 4.1 bör GSN finnas med som delansvarig 
• Det är jättebra att synliggöra tillgängliga ledstråk och lekplatser på 

kommunens hemsida (åtgärd 4.5) men en sådan tjänst ställer höga krav på att 
informationen hålls aktuell och återspeglar hur det faktiskt ser ut i praktiken. 
En lösning på det kan vara de tillgänglighetsronder som tas upp i åtgärd 4.6 

• Ett prioriterat delmål under ”Fysisk tillgänglighet” handlar om att resor med 
färdtjänst och andra samhällsbetalda resor såsom skolskjuts ska vara trygga, 
pålitliga och ändamålsenliga för den enskilde – men det finns ingen åtgärd 
som berör detta  

Grupp 3 

Mål 5: Utbildning, Mål 8: Vardags- och familjeliv och Mål 9: Kultur, idrott och hälsa 

• Det är viktigt att arbeta med att samnyttja och tillgängliggöra lokaler och att 
kunna göra ändringar när behoven ändras 

• Vid utformning av lärmiljöer är beställarperspektivet och tydliga 
funktionsprogram avgörande 

• För att se till att alla lärare har kompetens att möta elever med 
funktionsnedsättning krävs att det finns resurser som kan bidra med den 
kompetensen. Det är också viktigt att elever i friskola får samma stöd som i de 
kommunala skolorna 

• Fokus behöver ligga på att alla lärare ska kunna hantera den elevgrupp de har, 
inte nödvändigtvis kunna möta alla funktionsnedsättningar. Den bredare 
kompetensen kan finnas hos specialpedagoger 

• För att personer med beslut om särskilt boende ska kunna bo tillsammans 
med en partner behöver man se till helheten för båda parter så att ingen blir av 
med redan beviljade insatser eller färdtjänst 

• Tillgång till träningsfaciliteter handlar inte bara om träffpunkter utan även till 
exempel om vanliga gym (där blir dock kostnaden en fråga att ta hänsyn till). 
Individens behov bör styra och det behöver finnas en flexibilitet avseende 
ålder – inte en hård gräns vid 65.  

Grupp 4 

Mål 3: Information och kommunikation, Mål 6: Arbete och sysselsättning och Mål 
7:Bostad 

• Kompetens om alternativa kommunikationssätt måste finnas i alla nämnder 
och förvaltningar 

• I förslaget till handlingsplan finns åtgärder om att kartlägga behov av och 
tillgång till anpassat bemötande och stöd men finns det en ambition om att 
det i längden också ska implementeras? Även kartläggning måste ske löpande 
eftersom situationen kan förändras vid till exempel personalomsättning 

• Det är jättebra att skriva om anpassning i platsannonser men också viktigt att 
anpassningar faktiskt görs och följs upp. För personer med en 
diagnos/sjukdomsbild som gör att de hamnar i skov kan förutsättningarna 
förändras över tid och det behöver arbetsgivaren kunna hantera 

• Heltid som norm fungerar inte för alla, de som inte klarar av att jobba heltid får 
inte skrämmas bort 
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• Åtgärd 6.2 om samverkan med civilsamhället vid arbetsträning skulle 
eventuellt kunna utvidgas så att den även inkluderar näringslivet och 
kommunala bolag. Lagstiftningen kring arbetsträning håller på att ändras och 
innan handlingsplanen fastställs behöver man se över vad kommunen har 
rådighet över och inte så att handlingsplanen inte innehåller åtgärder som inte 
kan genomföras 

5. Rapport från brukarombudet samt presentation av brukarombudets 
årsrapport 2022 

Jeanette Nordin presenterar brukarombudets årsrapport 2022. Presentationsbilder 
återfinns i bilaga 3.  

6. Rapport från Funktionsrätt Uppsala kommun 

Michael Jestin berättar om vilka frågor som är aktuella hos Funktionsrätt Uppsala 
kommun och vilka omvärldsspaningar som har gjorts. Presentationsbilder återfinns i 
bilaga 4.  

7. Rapport från nämnder 

Omsorgsnämnden 

Omsorgsnämnden håller på att revidera riktlinjerna för föreningsbidrag. Under arbetet 
har man identifierat några områden som behöver ses över ytterligare så vissa 
revideringar kommer att göras nu men det kommer också tillsättas en arbetsgrupp 
som ska fortsätta titta på frågan, i dialog med funktionsrättsföreningar. 

Arbetsmarknadsnämnden 

Inom förvaltningen pågår flera projekt som riktar sig till personer som på olika sätt står 
utanför arbetsmarknaden och/eller saknar sjukpenninggrundande inkomst. 

Utbildningsnämnden 

Utbildningsnämnden arbetar mycket med lokalfrågor för anpassad skola och håller på 
att se över ”hitta och jämför”-sidan för skola på uppsala.se. Nämnden har också fattat 
beslut om att ge förvaltningen i uppdrag att undersöka möjligheten att inom befintliga 
gymnasieprogram erbjuda kurser i dans på fler skolor. 

Kommunstyrelsen 

Dialog fortsätter mellan kommunen och regionen angående frågan om ansvar för 
hjälpmedel. Kommunstyrelsen håller också på att se över framtiden för stiftelsen Jälla 
egendom, där är partierna överens om att behålla och fortsätta utveckla 
gymnasieskolan.  

Plan- och byggnadsnämnden 

I detaljplaner ska det numera finnas ett avsnitt om tillgänglighet för personer med 
funktionsnedsättningar. 

Idrotts- och fritidsnämnden 

Det pratas allt mer om tillgänglighetsfrågor i nämnden, till exempel finns frågor som rör 
fysisk tillgänglighet alltid med i framtagandet av funktionsprogram. Under sommaren 
har Uppsala summer zone varit öppet och där har man arbetat med att göra 
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aktivitetsområdet tillgängligt och erbjuda aktiviteter som passar personer med 
funktionsnedsättning.  

Socialnämnden 

Socialnämnden ska yttra sig om det idrotts- och fritidspolitiska programmet och där 
framhålla vikten av att fler ska ha tillgång till idrottande. Nämnden ska också göra ett 
omtag kring modellen ”bostad först” som handlar om att erbjuda personer i långvarig 
hemlöshet bostad och olika stödinsatser för att de ska klara av att behålla bostaden. 

Äldrenämnden 

Äldrenämnden håller på att se över riktlinjer för föreningsbidrag och ska precis som 
flera andra nämnder yttra sig över det idrotts- och fritidspolitiska programmet där 
äldrenämnden vill se ett tydligare ansvar för att säkra tillgång till idrott för äldre och 
äldre med funktionsnedsättning.  

8. Nästa möte 

Datum och tid för nästa möte: 

• 8 december, kl 9-12 

Vid funktionsrättsrådets nästa möte kommer det också finnas ett förslag på 
sammanträdesdatum för 2024.  
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